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خبار شهرستان ا

 هزینه حذف هر پارکینگ
 برای شهر ۵۰۰ میلیون تومان است

الب�رز  سرپرس�تی   / عص�رآزادی 
: ش�هردار ک�رج هزین�ه س�اخت هر 
پارکینگ ب�رای این دس�تگاه را ۵۰۰ 
میلی�ون توم�ان عنوان ک�رد و گفت: 
حذف هر پارکینگ در روند س�اخت و 
سازهای شهری، همین میزان ضرر را 

به شهر و شهروندان تحمیل می کند.
پی��ش از پارکینگ طبقاتی ش��هرداری 

کرج واقع در بلوار مولانا در منطقه ۸ ش��هرداری کرج با حضور مس��ئولان مدیریت ش��هری، 
شهروندان و اصحاب رسانه افتتاح شد.  

مهرداد کیانی در این مراس��م ضمن تجلیل از تمامی دس��ت اندرکاران طراحی و س��اخت 
این مجموعه از گذش��ته تا امروز، هزینه ساخت این پروژه را ۱۲۵ میلیارد تومان با گنجایش 
۲۵۰ دس��تگاه خودرو عنوان کرد.   کیانی افزود: متاس��فانه با عدم توجه به اهمیت پارکینگ 
در ساخت و سازها و صدور پایانکار برای بناهای فاقد پارکینگ  در گذشته، خسارات سنگینی 
به شهر و شهروندان تحمیل شده است.   وی، تصریح کرد: هزینه و خسارت این بی توجهی 

امروز به دوش نسل جدید جامعه افتاده است.  
شهردار کرج، در بخش دیگری از گفته های خود به بیان برخی اقدامات دوره ششم مدیریت 
ش��هری پرداخت و بیان کرد: امسال ۸ کیلومتر از پروژه بزرگ بزرگراه شمالی افتتاح شد و با 
توجه به بودجه مناس��بی که برای این طرح تعیین ش��ده، سال آینده شاهد افتتاح کامل آن 
خواهیم بود.   کیانی، اعتبار در نظر گرفته ش��ده از س��وی دولت و شهرداری برای این پروژه 
را ۷ هزار میلیارد عنوان کرد که نیمی از آن توس��ط دولت و نیم دیگر از س��وی ش��هرداری 

تامین خواهد شد.  
وی، افتتاح ایستگاه Q در حوزه قطار شهری کرج و باغ موزه دفاع مقدس را از اهداف آتی 
این مجموعه ارزیابی و بیان کرد: همه این پروژه ها از سالهای گذشته روی زمین مانده بود که 
هم اکنون در حال اجراس��ت. این مس��ئول، با اشاره به تحولات حوزه حمل و نقل عمومی در 
این کلانش��هر اذعان کرد: کرج نخستین شهری است که حرکت به سمت کلانشهر پاک را با 

خرید اتوبوس های برقی آغاز کرده است.

توجه ویژه شورا به حل معضل پارکینگ شهر کرج
الب�رز:  سرپرس�تی   / عص�رآزادی 
رئی�س ش�ورای اس�امی ش�هر کرج 
گف�ت: حم�ل و نقل عموم�ی از جمله 
مس�ئله پارکینگ در شهر کرج مورد 
توجه ویژه این دوره از شورای اسامی 

شهر است.
 مس��عود محم��دی در مراس��م افتتاح 
پارکینگ طبقاتی عمومی شهرداری کرج 
واق��ع در بولوار مولان��ا در منطقه ۸  که با 

حضور اعضای ش��ورای شهر، شهردار کرج، معاونین ش��هردار و دیگر مسئولان برگزار شد، با 
اعلام این موضوع گفت: در همین جا از همه کسانی که بابت تکمیل این پروژه تلاش کردند از 
جمله از شهرداران ادوار گذشته و معاونین عمرانی سابق و ناظرین و تمامی همکاران مجموعه 
مدیریت ش��هری که در این پروژه نقش آفرین بودن��د قدردانی می کنم و از کارگرانی که به 

همت آنان این پروژه  ها محقق می شود نیز کمال تشکر را دارم.
رئیس ش��ورای اس��لامی ش��هر کرج تاکید کرد: جا دارد بابت چندبار تاخیر در افتتاح این 
پارکینگ عذرخواهی کنم و از ش��هردار محترم درخواس��ت کنم در مورد نحوه بهره برداری از 

این پارکینگ یا واگذاری آن به بخش خصوصی سریعا تصمیم لازم را بگیرد.
محم��دی در انتها با اش��اره به اینکه رفع ترافیک ش��هر به وی��ژه در معابر و مناطق پرتردد 
از موضوعاتی اس��ت که در این دوره از مدیریت ش��هری اهمیت ویژه ای دارد، افزود: شورای 
اسلامی شهر کرج در اختصاص بودجه در موضوعات مرتبط با حمل و نقل عمومی و مسئله 

پارکینگ عمومی تمام توان خود را به کار خواهد برد.

شهردار کرمانشاه:

مشارکت در انتخابات موجب انسجام ملی می شود
عصرآزادی / سرپرس�تی کرمانش�اه:  ش�هردار کرمانش�اه بر لزوم مش�ارکت در 

انتخابات تاکید کرد و گفت: انس�جام 
ملی یکی از مظاهر قدرت است که به 
وسیله مشارکت در انتخابات افزایش 

می یابد.
نادر نوروزی در کارگاه آموزش��ی س��واد 
رس��انه برای فعالان فضای مجازی، اظهار 
ک��رد: فض��ای مج��ازی اکن��ون در حال 
پیش��رفت است در صورتی که پیش از ۲۰ 

س��ال گذش��ته اصلًا این بحث مطرح نبود. وی افزود: هر ابزاری که دانش بشری در اختیار ما 
قرار می دهد توانایی ما را افزایش داده و می تواند موجب توسعه یا تخریب شود.

ش��هردار کرمانشاه تصریح کرد: دس��ته بندی قدرت چهار دس��ته قدرت نظامی، چانه زنی 
دیپلماتیک، قدرت اقتصادی و انس��جام ملی را در نظر داریم، انس��جام ملی مهمترین مؤلفه 
قدرت هر کشور است و در انتخابات ها و مجامع ملی مشخص می شود. وی اضافه کرد: اگر در 
انتخابات ش��رکت کنیم به انسجام ملی کمک کرده ایم، باید فارغ از هر سلیقه سیاسی صرف 

شرکت در انتخابات را برای مردم تبیین کنیم.
نوروزی تش��ریح کرد: ما اکنون در برابر بزرگ ترین قدرت های دنیا قرار گرفته ایم و آنها در 
چنین شرایطی توان مقابله با ما را ندارند و سعی می کنند که در بحث های اقتصادی به قدرت 

ما صدمه بزنند.
ش��هردار کرمانش��اه ابراز کرد: حضور در انتخابات در چانه زنی دیپلماتیک ما اثر دارد و در 
نهایت موجب می ش��ود که قدرت اقتصادی را به دست بگیریم و باعث تسهیل معیشت ملت 
می شود. وی خاطرنشان کرد: اگر این چرخه را به درستی درک و در رسانه ها به درستی برای 

مردم تشریح کنیم آگاهی مردم ارتقا یافته و مشارکت را بیش از پیش خواهیم دید.

گازرسانی به »هجیج« و ۶ روستای دیگر پاوه
 عصرآزادی / سرپرستی کرمانشاه:  
مدیرعامل شرکت گاز استان کرمانشاه 
از گازرسانی به روستای هجیج و شش 
روستای دیگر شهرستان پاوه خبر داد 
و گفت: گازرس�انی به ش�هر ازگله نیز 

هفته آینده به بهره برداری می رسد. 
اینک��ه در  بی��ان  ب��ا  ناص��ر حس��ینی 
جریان س��فر اس��تاندار به پاوه گازرسانی 
شهرس��تان  ای��ن  روس��تای  هف��ت  ب��ه 

 افتت��اح ش��د، افزود: این روس��تاها ش��امل هجیج و ش��ش روس��تای دیگر ب��ا ۴۶۸ خانوار 
جمعیت بود.

وی اعتباری که برای گازرسانی به این روستاها هزینه شده را نیز بالغ بر ۷۶۵ میلیارد ریال 
اعلام کرد و یادآور شد: پروژه گازرسانی به این روستاها در سال جاری آغاز شده بود.

به گفته این مس��ئول، در حال حاضر ۹۸ درصد مردم شهرس��تان پاه از نعمت گاز بهره مند 
هستند و به زودی پاوه از نظر گازرسانی، شهرستان سبز خواهد شد.

مدیرعامل ش��رکت گاز استان کرمانش��اه تاکید کرد: با احتساب گازرسانی به این روستاها، 
مجموع روستاهای دارای گاز استان به ۲۰۲۱ روستا رسیده است.

حسینی از احتمال افتتاح گازرسانی به تعدادی از روستاهای سرفیروزآباد کرمانشاه در ایام 
باقیمانده تا پایان س��ال نیز خبر داد و خاطرنش��ان کرد: هفته آینده گازرسانی به شهر ازگله 

نیز افتتاح خواهد شد.

خبر

 عص�رآزادی / سرپرس�تی اصفهان:  مدیرکل راه و شهرس�ازی 
استان اصفهان گفت: در س�الجاری با اجرای اقدامات پیشگیرانه 
توس�ط یگان حفاظت اراضی استان، وقوع جرائم در حوزه اراضی 
اس�تان اصفهان )جرائم مشهود( نسبت به سال ۱۳۹۹، ۵۷ درصد 

کاهش یافته است.
علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان در خصوص 
اقدامات بعمل آمده در راس��تای صیانت از اراضی ملی اظهار کرد: اراضی 
تح��ت پوش��ش یگان حفاظ��ت اراضی اس��تان اصفهان، در گس��تره ۲۸ 
شهرستان و ۱۱۵ شهر واقع شده اند که در راستای حفاظت از آن اقدامات 
پیش��گیرانه در سه بخشِ )وضعی، اجتماعی، فرهنگی(، )بازدید و بازرسی 

از یگان های مستقر در شهرستان ها( و )آموزش( انجام می شود.  
وی اف��زود: این یگان، حفاظت از افزون بر ۱۷۱ هزار هکتار از اراضی را 
برعه��ده دارد که از این میزان مس��احت، بیش از ۱۵۱ هزار هکتار در ید 
و ۲۰ هزار هکتار تصرفی س��نوات قبل است که مربوط به قبل از تشکیل 

یگان بوده و پرونده های حقوقی آنها در مراجع قضایی در حال رس��یدگی 
است.   مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان بیان کرد: دقت، هوشیاری 
و تلاش مجموعه فرماندهی یگان حفاظت اراضی استان اصفهان به همراه 
اقدامات پیش��گیرانه و ش��بانه روزی به ویژه در ایام تعطیلات، همچنین 
اجرای طرح های تش��دید حفاظت اراضی ملی و دولتی اس��تان منجر به 
ایج��اد امنیت پای��دار در این حوزه به منظور حف��ظ بیت المال و کاهش 
جرم زمین خواری ش��ده است.   وی گفت: با اقدامات بعمل آمده از سال 
۱۳۹۹ تا کنون بیش از ۵۳۰ مورد رفع تصرف فوری در سطح اراضی ملی 
و دولتی استان اصفهان انجام که در این راستا ۶۲۱ هکتار اراضی به ارزش 
برآوردی بیش از هفت هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان به بیت المال بازگردانده 
ش��د.   قاری قرآن ضمن قدردانی از عملکرد مثبت یگان حفاظت اراضی 
اس��تان اصفهان خاطرنش��ان کرد: وق��وع جرائم در حوزه اراضی اس��تان 
اصفهان )جرائم مشهود( در این بازه زمانی، ۵۷ درصد کاهش یافته است 
که علت آن اقدامات پیش��گیرانه همچون بازدیدها، بازرس��ی های متعدد، 

اع��زام تیم های نظارتی و همچنین آموزش ه��ای نظری و عملی متداوم 
برای عوامل یگان حفاظت از اراضی استان اصفهان بوده است.  

وی ادامه داد: در راس��تای اقدامات اجرایی و عملیاتی، ۱۹۲ فقره حکم 
قطعی قضایی برای رفع تصرف از اراضی ملی استان اصفهان در بازه زمانی 

سال ۱۳۹۹ تا کنون اجرا شده است.  
مدیرکل راه و شهرس��ازی اس��تان اصفهان با بی��ان اینکه با اجرای این 
اح��کام در مجم��وع ۲۱۲.۷ هکت��ار از زمین های ملی و دولتی اس��تان 
اصفهان رفع تصرف و به بیت المال اعاده شد گفت: ارزش این اراضی رفع 
تصرف شده در مجموع بیش از ۲هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان برآورد شده 
است. وی با هش��دار به کسانی که به صورت غیرمجاز اقدام به احداث بنا 
در اراضی ملی می کنند، گفت: اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان از 
اراضی ملی با آمادگی کامل حفاظت و حراست می کند و با هرگونه دخل 
و تص��رف در این اراضی و زمین خ��واری به صورت قاطع برخورد کرده و 

کوچک ترین اغماض نخواهند داشت.  

در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۳۹۹؛

جرائم حوزه اراضی ملی استان اصفهان )جرائم مشهود( ۵۷ درصد کاهش یافته است

 معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری اصفهان اظهار 
کرد:  شهرداری اصفهان با همتی چشمگیر نسبت به تغییر سیستم 
آبیاری و س�ایر بخش های مرکز تولید گیاهان پوششی کم نیاز به 

آب اقدام کرده و توانست آن را به خودکفایی برساند.
مهدی بقایی در تور بازدید اصحاب رسانه از مراکز پرورش گل سازمان 
پارک ها و فضای س��بز شهرداری اصفهان اظهار کرد: سازمان پارک ها در 
زمینه اطلاع رسانی درباره انواع گل ها و گیاهان فعالیت بسیار خوبی داشته 

و قادر است یافته های علمی مناسبی را در اختیار شهروندان قرار دهد.
او با اش��اره به اینکه در س��ال ۱۴۰۰ صحبت از این بود که مرکز تولید 
گیاه��ان پوشش��ی کم نیاز به آب به  بخش خصوصی واگذار ش��ود، افزود: 
ش��هرداری اصفهان با همتی چشمگیر نس��بت به تغییر سیستم آبیاری 
و س��ایر بخش های این مرکز اق��دام کرد و توانس��ت آن را به خودکفایی 

برساند.
معاون محیط زیس��ت و خدمات ش��هری ش��هرداری اصفه��ان با بیان 
اینکه چمن مورد نیاز مناطق ۱۵گانه در این مرکز تولید می ش��ود، افزود: 
از آنجای��ی که فعالیت و مش��ارکت بخش خصوص��ی در این زمینه برای 
شهرداری حائز اهمیت است، سازمان پارک ها در زمینه هدایت این بخش 

به سمت اجرای طرح های مختلف اقدام می کند.
بقایی افزود: در س��ال ج��اری طرح ارتقای فضاهای تفرجگاهی ش��هر 
با مش��ارکت س��ازمان های فرهنگی، پارک ها و فضای سبز و زیباسازی و 
مدیریت نت در دس��تور کار قرار گرفت که مراحل اولیه آن انجام ش��ده و 

امیدواریم در سال آینده اجرایی شود.
او ادامه داد: طرح شناس��ایی درختان آفت زده و خطرآفرین ش��هر نیز 
امس��ال انجام و بالغ بر ۷۰۰ هزار تش��تک خالی در شهر شناسایی شده 
اس��ت که در روز درختکاری، تش��تک های خالی به شهروندان معرفی و 

۱۱۰ هزار درخت در آن کاشته می شود.
تامی��ن ۸۰ درص��د گل م��ورد نیاز ش��هر در مرکز پ��رورش گل وگیاه 

جروکان
مدیرعامل س��ازمان پارک ها و فضای س��بز ش��هرداری اصفهان نیز در 
جری��ان بازدید با اش��اره به اقدامات موثر ش��هرداری اصفه��ان در تولید 
گل های فصلی بیان کرد: مطالعات هوشمندس��ازی آبیاری فضای س��بز 
منطقه ۳ ش��هرداری اصفهان تا پایان خردادماه سال آینده تکمیل و روند 

اجرای این طرح آغاز می شود.

مجید عرفان منش افزود: در بخش تولید گل های فصلی اقدامات خوبی 
در دس��تور کار قرار گرفته تا بتوانیم از میزان واردات این گل ها به کشور 
بکاهیم. او ادامه داد: سازمان پارک ها در تعامل با سایر شهرها جهت تامین 
نیاز فضای س��بز شهر اصفهان اقدام کرده است، به عنوان مثال، گونه ای از 
چمن گرمس��یری ازسوی سازمان پارک ها و فضای سبز بندرعباس تولید 

و به اصفهان وارد می شود. 
عرفان منش با اش��اره به اینکه بالغ بر ۸۰ درص��د از گل های مورد نیاز 
شهر در مرکز پرورش گل وگیاه جروکان تولید می شود، افزود: قبلا بخش 
خصوصی نقش مهمی در تولید گل های موردنیاز در س��طح داش��ت، اما 
شهرداری گام بلندی برای خودکفایی در این زمینه برداشته است چنانکه 
در مرک��ز جروکان، تولیدات نس��ل اول که بهتری��ن و زیباترین گل های 
فصلی هس��تند و همواره توسط شرکت های بزرگ به کشور وارد می شده 

است، تولید می شود.
مدیرعامل س��ازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان با اشاره به 
اینکه مدیریت ش��هری ششم طی ۲ سال گذشته در ۲ زمینه خودکفایی 
ب��رای تولید گل های فصلی و تولید چمن کم نیاز به آب موفق عمل کرده 
است، گفت: در حال حاضر، گونه های مَرغ ایرانی با نیاز آبی اندک، چمن 
برم��ودا گرس و فس��توکا از چمن های مقاوم به خش��کی در مرکز تولید 

گیاهان پوششی کم نیاز به آب تولید می شود.
او افزود:  امس��ال ۱۹ هزار مترمربع چمن فس��توکا و ۷۰ هزار مترمربع 

چمن  گرمسیری در این مرکز در دست تولید است.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری اصفهان خبر داد: 

خودکفایی مرکز تولید گیاهان کم نیاز به آب با همت چشمگیر شهرداری اصفهان

در راس�تای برگ�زاری انتخابات�ی آگاهان�ه و 
پرشور و ایجاد عدالت رسانه ای و میزبانی ایسنا 
از کاندیداهای انتخابات مجلس شورای اسلامی، 
این بار مس�عود پزش�کیان، در تحریریه ایسنا، 

پاسخگوی سوالات خبرنگاران این رسانه بود.
آنچ��ه در ادام��ه می خوانی��د حاصل ای��ن گفت و 

گوست
ایس�نا: اصلی ترین چالش  اقتصادی کشور در 

شرایط کنونی جامعه چیست؟
اصلی تری��ن چالش اقتصادی کش��ور، اجرا نش��دن 
صحی��ح اص��ل ۴۴ قان��ون اساس��ی و دس��تور مقام 
معظم رهب��ری در رابطه با تقوی��ت بخش خصوصی 
و تعاونی هاس��ت. میدان ندادن به بخش خصوصی و 
پش��تیبانی نکردن از آن ها از ی��ک طرف و ضعف در 
ارتباط��ات بین المللی و داد و س��تد ب��ا دنیا و ضعف 
در اج��رای قوانی��ن FATF از ط��رف دیگر از جمله 
مهم ترین دلایل بروز مشکلات و چالش های اقتصادی 

در کشور به شمار می آیند.
با وجود کلی حمله به FATF چراغ خاموش رفتند 
و تعدادی را از لیس��ت س��یاه درآوردن��د، در صورتی 
که در دوره گذش��ته می توانس��تند این کار را بکنند 
و مش��کلات را برطرف و معام��لات را راحت تر کنند. 
ام��روز اغلب خرید و فروش های ما و حتی بازگش��ت 
پول به دس��ت واس��طه ها انجام می ش��ود، باید توجه 
کنیم که خصوصی س��ازی و بس��یاری از چالش های 
اقتصادی ما تا زمان متصل نش��دن چرخه اقتصادمان 
ب��ه چرخه اقتصادی دنیا و درس��ت ش��دن ارتباطات 
بین المللی، به این س��ادگی قابل حل ش��دن نیست. 
امروزه تولیدکنندگان م��ا محصولی را تولید و عرضه 
می کنند؛ اما بس��یاری از ابزارها و دس��تگاه های مورد 
استفاده در کشور ما قدیمی  بوده و حتی از رده خارج 
ش��ده اند. برای رقابت و ورود ب��ه بازارهای بین المللی 

باید ارتباطاتمان با دنیا را درست کنیم.
ایسنا: راه حل شما برای حل این مشکل چیست؟

پزش��کیان: راه حل، ورود ب��ه بازارهای جهانی و به 
دنب��ال آن، حل مش��کلات بین بانک��ی و ارتباطی با 
جهان و حمایت از تولیدکنندگان است؛ در جایی که 
گران می خریم و ارزان می فروش��یم، رقابت بی معنی 
اس��ت؛ به همین دلیل باید نوع سیاس��ت و تعاملمان 
با دنیا را عوض کنیم و نگاه خصمانه نداش��ته باشیم 
و طبق تاکید مقام معظم رهبری بر اس��اس مصلحت 
و حکم��ت رفتار کنیم تا فضا ب��رای وارد کردن مواد 
اولیه و فروش محصولات توسط تولیدکنندگان فراهم 
ش��ود. نباید تولیدکننده ها را به عنوان س��رمایه دار و یا 
چپاولگر، معرفی و آن ها را با بخشنامه ها سردرگم کنیم. 
س��رمایه گذاران باید از احترام و امنیت کافی برخوردار 
باشند و این در حالی است که دلالان و رشوه بگیران در 
حال انجام کار اقتصادی هستند و ما فشار مالیاتی را بر 

روی تولیدکنندگان اعمال می کنیم.
ایس�نا: به عن�وان نماین�ده مجل�س یازدهم 
رویک�رد این دوره از مجل�س و مصوبات آن در 

حوزه اقتصادی را چگونه ارزیابی می کنید؟
پزش��کیان: بنده چندان از اقتصاد سر در نمی آورم؛ 
ام��ا تصمیمات م��ا در رابطه ب��ا اقتصاد و سیاس��ت 
واگذاری ه��ا در این ح��وزه از نظر س��اختاری، عیان 
ب��وده و مدع��ی بودیم که جل��وی ت��ورم را خواهیم 
گرف��ت و اجازه نخواهیم داد قیم��ت مرغ به کیلویی 
۲۵ هزار تومان برس��د و افزایش قیمت مرغ و گوشت 

را ب��ه بی عرضگ��ی دولت قبل نس��بت می دادیم، اگر 
سیاست گذاری  درستی در این زمینه اتفاق می افتاد، 
تورم هم به اینجا نمی رس��ید.تصمیمات ما هر چیزی 
که باش��د، باعث افزایش فش��ار بر روی جامعه ش��ده 
اس��ت. پول را از نظر س��اختارهای اجتماعی می توان 
ب��ه موجودی نازک نارنجی تش��بیه کرد که در جایی 
که تهدید در آن وجود دارد، مس��تقر نمی شود و فرار 
می کند و س��رمایه گذار نیز در جایی که مشکل وجود 
دارد، کار نمی کند. قدرت خرید مردم به شدت پایین 
آمده است. دولت و مجلس و قوه قضائیه هر سه با هم 
یکی هستند و س��اختاری ایجاد کرده ایم که کسانی 
پای رقابت بیایند که همگی به یک طیف تعلق دارند 
و در چنین شرایطی هر کاری که این ها انجام دهند، 
درست به نظر می رس��د؛ چرا که طیف مقابلی وجود 
ندارد ک��ه مخالفت کند و بحث کرده و تعادلی ایجاد 
کند؛ وقتی رقیبی نباش��د، تلاش��ی برای بالا رفتن و 

چالش نیز نخواهد بود.
 ایس�نا: به نظر ش�ما چالش اصل�ی در حوزه 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی در حوزه انتخابیه 
ش�ما کدام اس�ت و چه راهکار و پیشنهادی در 

این خصوص دارید؟
تصورم بر این است که قدم اول در هر چیزی، اتخاذ 
تصمیم درست و س��پس اجرای درست آن است ؛ در 
غیر این صورت دچار خسران خواهیم شد. قرار گرفتن 
در مسیر نادرست حتی در صورت اجرا به بهترین نحو 
هم غلط است . شما کشورهایی مانند بحرین، امارات، 
قط��ر، کویت، عربس��تان و ترکی��ه را در نظر بگیرید؛ 
تصور می کنید خودش��ان در بهبود وضعیت اقتصادی 
نق��ش دارند؟ قبل از انقلاب این ها برای گرفتن آرد و 
گندم از کشتی ها در خلیج فارس می ایستادند. اکنون 
نگاه ها و نگرش ها عوض ش��ده اس��ت. چ��را نباید از 
متخصصان و مشاوران دنیا استفاده کنیم؟ اگر اقتصاد 
را ب��ا نظر افرادی غیرکارشناس��ی مانند من بخواهیم 

درست، کنیم، نتیجه هم همین می شود.
در همان ح��وزه خودرو، ماش��ین های تولید ما یه 
ی��ک دهه دیگر از رده خارج می ش��وند و دنیا دارد به 
س��مت دیگری می رود؛ اما ما همچن��ان درگیر و دار 
مس��ائل س��اده مانده ایم. وقتی ما از مدیرانی استفاده 
می کنی��م ک��ه ن��گاه کلان مدیریت��ی در حوزه های 
اجتماع��ی، اقتصادی و فرهنگی ندارن��د و یا اگر هم 

داش��ته باش��ند به آن ها می��دان نمی دهی��م، نتیجه 
می شود وضعیت کنونی که در آن قرار داریم . بستری 
در جامعه فراهم کرده ایم که سرمایه گذاران را فراری 
می دهیم. زیرساخت های لازم برای تولیدکنندگان را 
فراهم نکرده ایم و این ها همگی به نگاه مدیران ارش��د  
باز می ش��ود. ما در محیطی زندگی می کنیم که فضا 
و امکانات محدود و مشخصی دارد و هر تصمیم غلط 
ممکن اس��ت نتایجی اش��تباه و غیر قابل جبران در 
بر داش��ته باشد. سیاس��تگذاران جامعه باید به سمت 
متخصصان رفت��ه و از آن ها خواهش کنند تا در حل 
مشکلات کمک کنند و ما در استانمان چنین نگاهی 
نداریم . هیات اجرایی به منی که تمام زندگی ام را پای 
این نظام گذاش��ته ، اعتقاد و باور اسلامی دارم و حتی 
ی��ک هفته هم در این سیس��تم مرخص��ی نگرفته ام، 
می گوی��د عدم الت��زام عملی به نظ��ام داری! و وقتی 
آدمی مثل من را فراری می دهند، با سرمایه گذار چه 

می کنند؟
ایسنا: به نظر ش�ما جایگاه استان آذربایجان 
ش�رقی در زمینه ه�ای اجتماع�ی اقتص�ادی و 

فرهنگی، تنزل یافته است؟
الان دولت چن��دان اعتباری ن��دارد و در پرداخت 
حقوق ه��ا نیز مان��ده و ۹۹ درصد اعتب��ارات آموزش 
و پ��رورش هم��ان حقوق  و مزایا هس��تند. دولت و یا 
نماینده فقط بس��تر را آم��اده می کند. اگر اراده کنیم 
و به افراد متخصص اس��تانمان از سرمایه گذار گرفته 
تا دانش��مند بها دهیم، وضعیت اس��تانمان را درست 
خواهیم کرد، این ها سرمایه استان ما هستند نه پول. 
مجلس وظیفه دارد قوانین درستی را تصویب کرده و 
بر اجرای درس��ت آن نظارت کند و معتقد هستم در 
همان درست نوش��تن قوانین هم مشکل داریم؛ چرا 
که این ام��ر مقدمات و پیش نیازهایی دارد که باید با 
مطالعات خاصی انجام شود؛ ما شب خوابیده و صبح، 
طرح دو فوریتی ادام��ه می دهیم و قانون انتخابات را 
ننوش��ته با عجله تبصره دادیم. بدون مبنای علمی و 
دانس��تن تخصص و مطالعه و در نظر گرفتن تجارب 
بین المللی، نظر می دهی��م؛ درحالیکه اقتصاد با ۱۲۵ 
زیرمجموعه نیاز به تخصص دارد، نس��خه هایی که ما 
برای اقتصاد می پیچیم، حتی از نس��خه های تجویزی 
پزش��ک عمومی ب��رای بیماری قلبی ه��م ضعیف تر 
است. کمیس��یون های مجلس، بدون پشتوانه علمی 

و تجرب��ی، نمی توانند قانون  درس��تی بنویس��ند، در 
اولین تجربه نمایندگی ام در هشتمین دوره از مجلس 
شورای اسلامی به عضویت کمیسیون تلفیق درآمدم 
و تص��ور می کردم، می توانیم قوانین خوبی بنویس��یم  
و مش��اهده کردم هر نماینده، تبص��ره، ماده و قانون 
پیش��نهاد می دهد، اما در علم اقتص��اد که برای افراد 
عادی هم قابل درک است، با بودجه محدود موجود، 
بخشی از یک نیاز را که دارای اولویت بیشتری است، 
برطرف می کنند و س��پس در صورت تامین اعتبار به 
س��راغ برطرف کردن نیازهای دیگر می روند؛ ولی ما 
همان بودج��ه محدود را برای چندی��ن پروژه صرف 
می کنیم؛ در حالی که همه نیمه تمام می مانند. آقای 
احم��دی نژاد در زمان ریاس��ت جمهوری خودش��ان 
هنگام سفر به آذربایجان شرقی تمام پروژه ها را امضا 
می کردن��د؛ در حالی که بودجه ای نداش��تند و آقای 
روحان��ی نیز وقتی بنده نائ��ب رئیس بودم، ۲۶ پروژه 
را امض��ا و مص��وب کردند و بنده گفت��م دو پروژه را 
امض��ا کنید، ام��ا پولش را هم بدهی��د، اینطور که ما 
مدیریت می کنیم، مدیریت نمی کنند. ۴۵ سال است 
افرادی را س��رکار می آوریم و اش��تباه می کنند و نفر 
بعدی را س��رکار می آوریم، چ��اره کار آموزش دادن 
اس��ت نه تغییر افراد. اش��کال، ریش��ه ای است؛ کلی 
دانشگاه درست کرده ایم و تولید کننده دانشجو لقب 
گرفته ایم؛ اما این ها کجا می روند؟ اگر ش��غل نداریم، 
چرا بچه های مردم را سال ها تحت آموزش بی کیفیت 
قرار می دهیم که در آخر بگوییم که کار نداریم. الان 
تا دلتان بخواهید دکتر داریم؛ اما کاری بلد نیس��تند. 
هم��ه ما چپ و راس��ت در این میان نق��ش داریم و 
م��ن نمی توانم بگویم من نبودم و همه در حال مقصر 
شناختن هم هستند؛ اگر بنده مقصر بودم، پس شما 

که ما را مقصر می دانید، کجا بودید؟
 ایس�نا: ب�ه نظ�ر ش�ما مجل�س در خصوص 
فرزندآوری، حمایت از خانواده، حمایت از زنان 
خانه دار و جوانی جمعیت چه کارهایی می تواند 

بکند؟
پزشکیان: به نظر من امکانپذیر نیست، فقط هزینه 
می کنی��م؛ با ارائه تس��هیلات و ب��دون فراهم کردن 
بس��تر اشتغال و مس��کن برای جوانان، چنین اتفاقی 
نمی افتد، بالاخره این جوان باید این پول را برگرداند 
ی��ا نه؟ با چنی��ن کاری جوان بی��کار بدهکار تحویل 
جامعه می دهیم. اشکال تخصیص امکانات به جوانان 
نیست، این راهکارها مسکّن های موقت هستند و باید 
تصمیم درست گرفت و مش��کل مسکن و اشتغال را 
حل کرد. زوج های کارمند با وجود اشتغال دو نفره در 
شرایط کنونی نمی توانند گذران زندگی کنند. جوانی 

جمعیت به بسترهای اقتصادی بستگی دارد.
ایسنا: مجلس چه اقداماتی در حوزه پزشکی 
و س�لامت انجام داده و برنامه آینده ش�ما برای 

این حوزه کدام ها هستند؟
پزشکیان: مشکل ما از زمان دولت آقای احمدی نژاد 
تا الان، عدم اجرای قانون مطابق با سیاست های کلی 
اس��ت. نیازی به قان��ون جدید و مدیران سیاس��ی و 
جناحی در سیس��تم بهداش��ت و درمان نداریم و ۱۳ 
بن��د موج��ود، قابل اجرا هس��تند. وضعی��ت آموزش 
پزشکی، خوب نیس��ت، اگر پول نداریم و از وضعیت 
موجود می نالیم باید مسئولمان را عوض کنیم . اگر به 
عدالت اعتقاد داریم، باید س��ر س��فره ای بنشینیم که 

مردم را سر آن نشانده ایم.

مسعود پزشکیان: اصلاح طلبم، اما از هر اصول گرایی، اصولگراتر هستم
سلسله نشست های انتخاباتی ایسنا
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